
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. április 27. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme 
7370 Sásd, Dózsa Gy. u. 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Takácsné Somogy vári Mária, Urvald Péter képviselők, Dr. 
Kajdon Béla jegyző, Koszorús Tímea aljegyző, Tollár Mónika 
j egy zőköny w ezető .

Igazoltan távol: Rabb Győzőné és Székely Szilárd képviselők

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 fővel van jelen, az ülés határozatképes, 
majd azt megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében 
a képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.
Elmondta, hogy Ginder Tibor önkormányzati dolgozó április 3-án tragikus hirtelenséggel 
elhunyt, aki 2015 óta dolgozott a Közösségi Házban. Az itt töltött 7-8 év alatt mindig és 
mindenben számíthattak rá.
Kérte a megjelenteket, hogy egy perces néma felállással emlékezzenek.

Javasolta továbbá, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül az alábbi napirendi 
pontokat tárgyalják meg 2./ napirendi pontként:

-  ÁMK igazgató vezetői pótléka.
10./ napirendi pontként:

-  Állami tulajdonú ingatlanok önkormányzati tulajdonba vétele.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke javasolta 7./ napirendi pontként megtárgyalni:
-  Polgármester jutalmazása.

További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:
1. /  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között

átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. / ÁMK igazgató vezetői pótléka
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

3. / Szociális rendelet felülvizsgálata
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző
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4. / Lakásrendelet felülvizsgálata
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

5. / Sásd Város Önkormányzata 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

6. / Beszámoló az önkormányzat 2022. évi költségvetésének teljesítéséről, zárszámadási
rendelet elfogadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

7. / P olgármester j utalmazása
Előadó: Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke

8. / Beszámoló az önkormányzatnál 2022. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső
ellenőrzés rendszeréről 
Előadó: Dr. Kajdon Béla jegyző

9. /  Hömyéki csapadékvíz-elvezető árkok felújítása tárgyú közbeszerzési eljárás lezárása,
eredményhirdetés
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Dr. Kajdon Béla jegyző

10. / Állami tulajdonú ingatlanok önkormányzati tulajdonba vétele
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

11. / Önkormányzati bérlakások pályázati eljárása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

12. / Beszámoló a Népjóléti Bizottság átadott hatáskörében hozott döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti bizottság elnöke

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy zárt ülés keretében tárgyalja 
személyi ügyek okán a 11-12./ napirendi pontokat.

A Képviselő-testület a javaslatokkal egyhangúlag egyetértett.

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a :

1./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés 
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
eseményekről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a legutolsó testületi ülésük március 28-án 
volt. Március 29-én kitisztították az Orgona-Akácfa utca kereszteződés sarkánál a csapadékvíz
elvezető árkot, ezt a területet majd érinteni fogja a TOP Plusz-os pályázat is.
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Megkezdődtek az útfelújítási munkák a Rózsa utcában. Aláírásra került a szociális 
infrastruktúra pályázatuk támogatási szerződése. A pályázatból kerülne felújításra a Kossuth L. 
u. 1. szám alatti ingatlan, továbbá a Közösségi Ház konyhájára új eszközöket vásárolnak. 
Beszerzésre került 1 db kisbusz, amelynek vételárát a testület megelőlegezte. Április 17-én 
megérkezett a támogatás, amiből levonásra került a Baranya Megyei Önkormányzatot illető 
projektmenedzsmenti költség. Összesen több mint 1,5 milliárd forintnyi fejlesztési forrás 
érkezett most Sásdra. Gyakorlatilag valamennyi TOP Plusz-os nyertes pályázatuknak a 
támogatási összegét megkapták 100 %-os támogatási előlegként. Egy pályázati támogatás 
hiányzik még, ami a Rákóczi u. 25. szám alatti turisztikai központ kialakítására vonatkozik. Ez 
250 mFt-ot jelent. Elmondta, hogy a mai világban, amikor ilyen mértékű infláció emészti a 
pénzeket, a legnagyobb gond a pályázati beruházások megvalósításában az, hogy a pályázat 
elbírálása, a döntés és a megvalósítás között hosszú idő telik el. Óriási fegyverténynek tartja a 
támogatások megszerzését. Nincsenek statisztikai adatai, de véleménye szerint az országban 
élenjárnak a települések között, ami szerint az összes pályázatot 100 %-ban lefinanszírozták 
előre számukra. Március 31-én megérkezett a turisztikai pályázatuk támogatói okirata, ebben 
az Irányító Hatóság a teljes támogatási összeget jóváhagyta. Elmondta, hogy a turisztikai 
központ megépítése mellett a pékség előtt lévő parkolót is felújítják és elektromosautó 
töltőállomást is építenek. Április 3-án a képviselő-testület tagjai részt vettek Hausmann Mária 
volt önkormányzati képviselő temetésén. Április 6-án Dr. Kajdon Béla jegyző és Pintér Gábor 
alpolgármester tárgyalást folytatott a Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság regionális 
képzés szervezőjével, Raffael Istvánnal egy családellátó képzés sásdi elindításáról. Korábban 
ebben az ügyben telefonon beszélt a szervezővel. Elmondta, hogy 10-15 fő képzéséről van szó. 
Kérte, hogy erre a tárgyalásra hívják meg a Sásd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
elnökét is, mert felmerült lehetséges helyszínként a Sásd Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzatnak helyet adó Sásd, Dózsa u. 33. szám alatti épület. A családellátó képzés során 
szükséges egy kis konyhával is rendelkeznie a képzőhelynek. A képzés szervezője telefonon 
azt közölte, hogy nagyon szűk a határidő. Ezért is volt szükség a megbeszélésre. Úgy értesült, 
hogy nem született megállapodás. Az érintett felek arra jutottak, hogy ők együtt nem kívánnak 
együttműködni ebben a projektben. Erről tájékoztatta őt a Sásdi Nőkért Egyesület elnöke, aki 
ezt a képzést -együttműködve a Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatósággal -  szervezte, 
lebonyolításában közreműködött volna. Nagyon indulatosan közölte a történteket. Kérte, hogy 
több információval szolgáljon arról, hogy mi a vita tárgya. Végül is abban maradtak, hogy ez a 
helyszín nem lesz megfelelő. Ezután felajánlotta az egykori Téka épületét a képzések 
megtartására, egyúttal kérte az alpolgármester segítségét annak érdekében, hogy minél előbb 
megindulhasson ez a képzés. Személy szerint két dolgot kért a szervezőktől. Az egyik a 
projektre vonatkozó költségvetés. Hiszen az önkormányzatnak nem csupán a helyiséget kellett 
volna biztosítania, hanem a képzéshez szükséges eszközöket is. Nagyjából 500 eFt-ot 
meghaladó összeget kellett volna az önkormányzatnak megelőlegeznie, beleértve a 
tanfolyamon részt vevőknek az orvosi egészségügyi alkalmassági vizsgálatának költségeit is. 
Továbbá bérleti szerződés tervezetet is kért. Ha megszületik a megállapodás, az önkormányzat 
biztosítja a költségeket, amit a bérleti díj fedezni fog. A kéréseire nem kapott választ. Ez idő 
alatt Pintér Gábor alpolgármester működött együtt a szervezőkkel. Megnézték a helyszínt, 
elindult a toborzás. Ezután még mindig nem érkezett meg az a két dokumentum, amit kért. 
Alpolgármester úr közvetítette mindezt Raffael István szervező felé. A szervező javasolta, hogy 
személyesen találkozzanak április 17-én a Városházán. A megbeszélésre nem érkezett meg. 
Felhívták telefonon, ahol közölte, hogy ő nem személyes találkozóra gondolt. Tájékoztatta a 
szervezőt, hogy amennyiben a kért két dokumentumot aláírják és indulhat a képzés. Erre ő 
sértetten annyit közölt, hogy ez most így most már nem fér bele, majd talán egy későbbi 
turnusban. Szomorúan konstatálták, hogy a jelentkezőket, akik a toborzáson részt vettek, 
mindez hátrányosan érintette.
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A képzésen részt vevők 200.000,-Ft-ot kaphattak volna havonta, 3 hónapon keresztül. Április 
19-én felkerült a Facebookra egy bejegyzés, amit azóta már módosítottak. Az eredeti 
formájában az alábbiak szerint szerepelt: „Köszönjük szépen azoknak, akik szerettek volna 
jönni tanfolyamra, de sajnos nem jöhetett létre, ahogy sok más dolog sem. Hajrá Sásd hapci
hapci, bocsi, köcsög allergiám van.” Ezt a szervező Sásdi Nőkért Egyesület elnökének a 
hozzátartozója tette közzé. Gondolta, hogy arra a tanfolyamra utal a poszt, ami elmaradt. 
Mindazt, amit most elmesélt hosszan, kommentként hozzáfűzte a facebookon, mert 
igaztalannak érezte, hogy az önkormányzat szándékosan elgáncsolta volna ezt a történetet. A 
képviselő-testület nevében elmondható, hogy azt is igaztalannak érzi, hogy Sásdon sok minden 
nem valósulhat meg, illetve, hogy nem adnak támogatást a civileknek egyenlő feltételekkel. Ez 
is elhangzott a posztban. Válaszában leírta, hogy Sásd a múltban is megadott és a jövőben is 
megad valamennyi együttműködő civil szervezetnek minden segítséget. A Sásdi Nőkért 
Egyesület által szervezett roma naphoz teljesen ingyenesen biztosította a Közösségi Ház 
infrastruktúráját, dolgozóit. A beszélgetésben a posztoló megkérdezte, miért nem kapták ingyen 
a sátrat? A testület miért nem von le bizonyos konzekvenciákat bizonyos személyekkel 
kapcsolatban. Fontosnak tartotta ennek tisztázását, mert nyilvánosság elé került ki ez a poszt. 
Személy szerint nemcsak a saját nevében, de alpolgármester és jegyző úr nevében is 
visszautasítja az igaztalan vádakat, hiszen nem kevés munkájuk volt azzal, hogy ez a projekt 
elindulhasson. Sajnálta, hogy nem tudott megvalósulni, valóban szűk volt a határidő. Nem 
értette, hogy a projekthez miért nem küldtek költségvetést és bérleti szerződést. Bízik abban, 
hogy lesz még ilyen projekt Sásdon. Természetesen az önkormányzat támogatni fogja a képzést.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy egyáltalán nem úgy alakultak a dolgok, ahogy azt a 
szervezők ígérték. Kiderült, hogy az a tervezett bevétel sem annyi, mint amennyit ígértek. A 
költségvetés azért lett volna fontos, mert a gyakorlati oktatás arról szólt volna, hogy az ottani 
tanfolyamokra járók rendszeresen főzési tanfolyamokon vettek volna részt szakoktatóval. Az 
alapanyagokat az önkormányzatnak kellett volna biztosítani. A tanfolyam 3 hónapig tartott 
volna napi 8 órában.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy kifutottak a határidőből. Úgy gondolja, 
hogy ez nem az önkormányzat mulasztása. Az első találkozáskor bőven időben voltak. Két 
dokumentumot kért a szervezőtől. A szervező egyáltalán nem mondta, hogy nem tudja a 
dokumentumokat biztosítani. Szomorúan tudomásul vette, hogy mégsem sikerült a képzés. 
Rosszul érintette, hogy a sásdi önkormányzatra azt mondják, hogy nem együttműködő.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy a képzés egyrésze a főzésről, a másik része 
pedig a kertészkedésről, kiskertek műveléséről szólt volna. Az önkormányzat biztosította volna 
a magok beszerzését, továbbá a képzésben résztvevők orvosi vizsgálatát is.

Urvald Péter képviselő elmondta, hogy annak idején induló képzés szervezése is meghiúsult, 
még eddig sem jutottak el a szervezésben. Minden elismerése, megköszönte, hogy 
alpolgármester és jegyző sokat foglalkozott ezzel a képzéssel.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy az EU-s támogatási keretből a szociálisan rászorult 
térségekbe nyújtanak felzárkóztatási lehetőségeket.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy abszolút támogathatónak tartja a jövőben 
is az együttműködést. A nyilvános beszélgetést egymás között úgy zárták le, hogy nyitott a 
folytatásra. De a továbbiakban is szükség lesz írásos együttműködési megállapodásra. így nem 
lehet kötelezettséget vállalni.
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Pál Csaba képviselő nem érti, ha több helyen is szerveztek ilyen képzést, akkor itt miért volt 
probléma a kért dokumentumok megküldésével?

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, azért is kellemetlen, mert Pintér Gábor alpolgármester a 
résztvevőket orvosi vizsgálatra már bejelentette.

Dr. Jusztinger János polgármester úgy gondolja, hogy ami elhangzott a poszt alatt 
kommentként, nem fedi a valóságot. Nem tesznek különbséget a civilek között Sásdon. Ha 
támogatást kémek, mindig ugyanolyan feltételekkel kapnak is. A képviselő-testület ebben a 
ciklusban létrehozta a Civil alapot. Elmondta, hogy aki önkénteskedni és tenni szeretne a 
településen, anyagi támogatásért fordulhat az önkormányzathoz.
Véleménye szerint a legnagyobb probléma az, hogy ilyen szinten ellehetetlenült az 
együttműködés Sásd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat és jellemzően romákat 
támogatni kívánó civil szervezet között. Ezzel nem a városi önkormányzatnak kellene 
foglalkozni, hanem elsősorban a Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kellene együttműködni 
egy ilyen civil szervezetnek. A civil szervezet pályázatokon indul és nyertes pályázatai vannak. 
De nem a nemzetiségi önkormányzattal, hanem a sásdi önkormányzattal köt együttműködési 
megállapodást. Úgy érzi, hogy az önkormányzat azonnal rendelkezésre állt a képzéssel 
kapcsolatban. Az ehhez szükséges dokumentumok nem álltak rendelkezésére az 
önkormányzatnak, véleménye szerint nem volt teljesíthetetlen a kérés. Bízik abban, hogy az 
érintettek többsége tisztán látja ezt a helyzetet. Megköszönte alpolgármesternek és jegyzőnek, 
hogy felvállalták a lehetetlent. Április 12-14. között elkészült a Rózsa utca és a Diófa utca egy 
rövid szakaszának aszfaltozása saját teljesítésben. A képviselő-testület összesen 30 mFt önerőt 
különített el költségvetésében. Ez jelenti a Rózsa utcát, a Diófa utcát és még ezen felül több 
mint 5 mFt-ot kátyúzásra. Az útfelújítás április 17-én a padka rendezésével fejeződött be. Úgy 
gondolja, hogy a tőle megszokott módon profi munkát végzett a kivitelező. Nagyon 
megérdemelte már az Újtelep. Ebben az utcában folyik a legnagyobb, legsűrűbb közlekedés. 
Emiatt is fontos volt, hogy közlekedésre alkalmassá váljék. Fontos az önkormányzat 
teljesítménye is, hogy ebben az időben önerőből ennyit tud fordítani útfelújításra.

Pintér Gábor alpolgármester a Rózsa utcai lakók üzenetét tolmácsolva elmondta, hogy 
nagyon szép teljesítmény az önkormányzat részéről az útfelújítás. Jelezték, hogy nagyon 
gyorsan mennek az autók most is, így a padkát lehet gyorsan kitapossák. A lakók kérése lenne 
fekvőrendőr kihelyezése, illetve a nagyobb tehergépkocsik bejárási tilalmának szabályozása.

Dr. Jnsztinger János polgármester elmondta, hogy egyik javaslatot sem támogatja. 
Véleménye szerint a problémát nem oldanák meg. Tudomásul kell venni, hogy itt fogják 
elkerülni a lámpás kereszteződést. Kihelyeztetheti a táblát, de ha a rendőr nem ellenőrzi, akkor 
úgyis behajtanak az utcába. Az utcában többen építkeznek, tűzifát visznek. A lakóknak ez 
problémát okozna, akkor pedig a tábla alá kell rakni a kivétel táblát. Azért, mert emberek 
fejében nincs rend és így közlekednek, azért nem keseríti meg a többiek életét.

Pál Csaba képviselő nem támogatja a lakók kérését.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Rózsa utca mindig keskeny utca volt. 
Szélesebbre nem tudták aszfaltozni, mert nem útépítésről, hanem aszfaltozásról volt szó. 
Elhangzott, hogy bizonyos kocsibejáróknál valahol van aszfalt a padkán, valahol nincs. A 
kivitelező ott készítette el az aszfaltozást, ahol az útig volt betonozás. Véleménye szerint ne 
tegyenek ki fekvőrendőrt.
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Úgy gondolja, hogy mindig a többség érdekeit kell nézni és a többség ezt nem szeretné. Április 
17-én Hajós Angéla intézményvezető megkezdte munkáját a Sásdi Család- és Gyermekjóléti 
Központban. Megkérdezte intézményvezető asszonyt, hogy mik a tapasztalatok?

Hajós Angéla intézményvezető a kérdésre válaszolva elmondta, úgy érzi nagyon jó  csapattal 
találkozott. Van remény, hogy működni tudjanak.

Dr. Jusztinger János polgármester sok erőt, kitartást kívánt intézményvezető asszonynak. 
Április 18-án a Pannon TV-től ajánlatot kapott. 2020-2021-ben volt már velük szerződésük 
televíziós szolgáltatásra. A tavalyi évben már nem volt szerződésük. Ezért is keresték meg az 
önkormányzatot. A korábbi szerződés alapján évi 12 alkalom van arra, hogy az önkormányzat 
által megjelölt eseményekről, rendezvényekről beszámoljanak, amit online, illetve a Tolnatáj 
TV és a Pannon TV vételi körzetében közvetítenek külön a híradóban és hosszabb önálló 
bejátszásban is. Megkérdezte a testületet, hogy kössenek-e szerződést? Elmondta, hogy évi 720 
eFt-ról van szó. Személy szerint nem javasolja. Az együttműködés május 1-től indulna és egy 
évre szólna. Tervei között szerepel, hogy a Közösségi Házban megvalósítják a Sásd TV-t. Úgy 
gondolja, hogy megoldható néhány perces bejátszásoknak a megszerkesztése és a YouTube 
csatornára való feltöltése. Április 18-án az óvodában egy hosszú ideje fennálló problémát 
sikerült orvosolni. Sajnos gyakran eldugult a szennyvízcsatorna-hálózat. Ezen a napon az ÁMK 
igazgatója megbízott egy céget a csatorna kitisztítására bruttó 240 eFt összegért. Néhány nap 
elteltével elmondható, hogy a rendszer működik. Megbízta ezt a céget a Közösségi Háznál lévő 
csapadékvízelvezetési problémák megoldásával is. Elmondta, hogy április 18-án volt Ginder 
Tibor temetése. Április 19-én ismét megtapasztalta, hogy milyen megfeszített tempót diktálnak 
a kollégák annak érdekében, hogy rengeteg helyre hordjanak nap mint nap ebédet. Kérte a 
Népjóléti Bizottság tagjait, hogy a jövőbeni bővítést azt mindig nagy felelősséggel gondolják 
át. Mivel nap mint nap 200 adag ételt úgy kiszállítani, hogy mindenki délben megkapja, az 
óriási logisztikát igényelt. Már a többedik alkalommal segített az ebéd kiszállításában.

ürvald Péter képviselő elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság olyan intézkedést hozott, hogy 
akár 10 %-os csökkenés is lehet mindenféle szankció nélkül az ebédek kiszállításában. Arra 
kérnék az étkezőket, hogy aki megteheti személyesen vegye át az ebédet a Közösségi Házban.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta ő is úgy látja, hogy több aktív dolgozónak, 
gépjárművel rendelkező személynek kiszállításra kerül az ebéd. Április 20-án megtörtént az 50 
mFt-os hömyéki csapadékvíz elvezető pályázatukra beérkezett ajánlatok értékelése. Április 20- 
án a régi egyházi temetőt és környékét tették rendbe a közmunkások. Április 21-én új 
hirdetőtábla került kihelyezésre a Kaposvári és Rákóczi út kereszteződésében. Megköszönte 
Horváth Balázsnak a munkáját. Továbbá ugyanezen a napon kerültek ki az üdvözlő táblák a 
városba bevezető utakon. A tábla kerete antracit színű zsindelytetővel van fedve. A három tábla 
összesen 180 eFt-ba került. Április 22-én került sor a Rózsa utca műszaki átadás-átvételére. 
Horváth Attila műszaki ellenőr a paléi dűlőre vezető út átvételénél is közreműködött. Piry 
Róbert kivitelezővel végig nézték Sásdot. Megállapodtak abban, ha a beruházás befejeződik a 
szoborkertnél, akkor a 66-os út és a Hősök tere közötti részt felmamák és leaszfaltoznák. 
Véleménye szerint ennek költsége kb. 3 mFt. Ha elkészülne, akkor zebra felfestésére is sor 
kerülhetne. Elmondta, hogy a kivitelezőtől kért m2-ajánlatot további kátyúzásra.

Takácsné Somogy vári Mária képviselő elmondta, hogy Rónai Elemérék többször 
megkeresték és segítséget várnak a régi problémájuk megoldására.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy korábban az ottlévő nagy gödröt 
bekátyúztak.

Takácsné Somogyvári Mária képviselő elmondta, hogy a kapujuknál van nagy mélyedés, ott 
már teljesen eltűnt az út.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, annak idején úgy tervezték, hogy a Dózsa utcai 
projektbe be fog kerülni. Többször jelezte már a feladatot a Városgazdálkodási Kft-nek. Ha 
kibetonoznák, akkor is megállna a víz előttük. Elmondta, hogy igyekezni fognak megoldani a 
problémát. A lakóktól türelmet kért. A tervek szerint a hömyéki újtemető parkolójánál géppel 
tükröt készítenek majd.
Erre majd feltört betontörmeléket és aszfalttörmeléket, majd zúzott követ fognak teríteni. 
Megrendelték az 5 kocsi zúzott követ, ez kb. 1 mFt.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy a temetőnél lévő parkoló felújítása egészen pontosan 
bruttó 1.300 eFt.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a temető ravatalozónál új csatornát 
szereltetett fel, ennek költsége 279 eFt. Javasolta a testületnek, hogy az újtemető parkoló 
rendezésére és a ravatalozó ereszcsatornájának a cseréjére 1.600 eFt-ot biztosítson.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

55/2023. fIV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a polgármester előterjesztésére úgy döntött, hogy a költségvetése 
tartaléka terhére bruttó 1.600 eFt keretet biztosít a temető előtti parkoló 
kövezésére és a ravatalozó ereszcsatorna cseréjére.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinizer János polgármester elmondta, hogy a temetőben problémát jelent a kocsival 
történő behajtás a fenyőfák gyökerei miatt. A gyökerek megemelték a betonhidat, ezt felszedték 
és zúzott követ terítettek a helyére. Április 26-27. napján az EFOP-3.9.2. pályázatukkal 
kapcsolatban helyszíni ellenőrzést tartottak a hivatalban. Ez volt az a pályázatuk, aminél 8 mFt- 
os visszafizetési kötelezettség terhelte volna az önkormányzatot. A helyszíni ellenőrzés 
pozitívan és hiánypótlás nélkül lezárult. Észrevételezték, hogy elektronikus rendszerbe 
rögzíteni kell az ESZA kérdőívet, ami csak részlegesen történt meg. Megköszönte Koszorús 
Tímea aljegyzőnek és Rab Norbert projektmenedzsereknek a sokéves munkáját.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy ez a pályázat több önkormányzat (Gödre, 
Mindszentgodisa) közös pályázata volt.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a hivatalban járt Oletics Károly a Komlói 
Rendőrkapitányság kapitányságvezetője és Csirke Csaba a Sásdi Rendőrőrs őrsparancsnoka. 
Tárgyaltak a helyi közbiztonság helyzetéről, illetve a május 12-i Tour de Hongrie országos 
kerékpárversenyről. A Kaposvár és Pécs közötti szakasz május 12-én érinteni fo g a  Sásdot is. 
Nagyon komoly együttműködésre lesz szükség az önkormányzat és a rendőrség között. Ezen a 
napon a délutáni órákban több órás teljes lezárás lesz Kaposvár és Pécs között. A tervezet 
szerint Kaposvár felől Sásdra a kerékpárosok 13:13-kor érkeznek. Tudomása szerint 13:30-ig 
Kaposvár és Magyarszék és 13:30-től 16:00 óráig Magyarszék és Pécs között lesz lezárva a 
főút. Ezzel kapcsolatban a lakosságot tájékoztatni fogják. Ezt az eseményt a média 150 
országban közvetíti majd. A verseny szervezői kérték, amennyiben az önkormányzat partner 
ebben, pontos koordináta megjelölésével felvételeket, élő képeket készítenek, amit a TV-ben 
közvetítenek majd. Felkérték a Levendula Klubot, középiskolásokat, általános iskolásokat, 
óvodásokat, hogy bíztassák a kerékpárosokat.
Elmondta, hogy a Sásd és Térsége Terület- és Humánfejlesztési Nonprofit Kft. részéről 
megkeresés érkezett. Az önkormányzat részéről 2 fő részvételére számítanak a szlovéniai 
utazáshoz. Az utazás június 7-9. napjára szól, a szállást és útiköltséget biztosítják. Kérte a 
képviselőket, aki teheti, vegyen részt a programon.

Urvald Péter képviselő elmondta, hogy március 30-án képviselőtársaival Horvátországban 
volt a Kft. által szervezett rendezvényen, ahol angol munkanyelven folyt az előadás. A Covid 
ideje alatt történt intézkedésekről beszéltek. Ezen a rendezvényen workshop, 
katasztrófavédelmi bemutató is volt.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy zajlik a Zöld város -  Fedett piac 
pályázatuknak a megvalósítása. Ez nemcsak a piaccsamok építését jelenti, hanem a főtérnek a 
megújulását is és a piaccsamok Deák tér felőli oldalán parkoló építését is, ahová járda vezet. 
Úgy gondolja, hogy érdemes lenne ezt a járdát a projekten túl meghosszabbítani a Deák térig. 
Ez eredetileg autóútként benne volt a projektben, sajnos az alulfinanszírozás miatt kivették 
belőle.
Javasolta a testületnek, hogy önerőből hosszabbítsák meg ezt a járdát, ami gyalogosan a Deák 
térre átvezet. A járdaépítésnek a költsége bruttó 320.000,-Ft lenne.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
56/2023. (IV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a polgármester javaslatára úgy döntött, hogy a költségvetése tartaléka 
terhére 320 eFt-ot biztosít a Deák téri összekötő járda befejezéséhez.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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Dr. Jusztinaer János polgármester a Zöld város -  Fedett piac beruházással kapcsolatban 
elmondta, hogy az eredeti teljesítési határidő márciusban lejárt. A határidő hosszabbítására 
benyújtották a kérelmet az Irányító Hatóság felé, ennek az elbírálása folyamatban van. 
Megköszönte alpolgármester úrnak és jegyző úrnak, hogy a helyszíni bejáráson részt vettek. Az 
építkezést befolyásolja a magas építőipari árak és az időjárás is. Elmondta, hogy a sok-sok 
évtizede használt, a gyakorlatban kialakult telekhatár és a papíron létező telekhatárok azok nem 
esnek egybe a Rákóczi úti szomszéddal, nagyobb területet használ az az ingatlan, mint 
valójában használhatnak. Lézervágott kerítés fogja elválasztani a teret a szomszéd telektől.
Az ülőalkalmatosságok, illetve a gyalogutak térelválasztói betonelemekből készültek. A tervek 
szerint a betonelemek távolsága 60 cm volt, ami nagyon keskeny. Itt kérték a bejárat 
szélesítését. A tervek szerint a beruházást ősszel át kell adni. Az üzlettulajdonosokat szeretnék 
összehívni egyeztetésre, ahol kiosztanák az üzlethelyiségeket. Az „Élhető település” című TOP 
Plusz-os projektből felújítják a Közösségi Házat, a szoborkertet és a sportpályán lévő kresz 
parkban rendezvényteret és színpadot építenek. A pályázati támogatás összege 480 millió 
forint. A közbeszerzési eljárásának az ex ante vizsgálata zajlik. Ezt követően kiírják a 
közbeszerzési pályázatot. Az új orvosi rendelő pályázat kiviteli terve elkészült. Hamarosan 
kiírásra kerül majd a közbeszerzési eljárás, itt is lesz majd ex ante vizsgálat.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy április 27-én a Népjóléti Bizottsággal közösen 
megkeresték a paléi dűlőben életvitelszerűen ott élőket. Felhívták a figyelmüket a 
szemétlerakás szabályaira. Időközben szemétgyűjtést szerveztek Havasi László 
közreműködésével. Tudomása szerint 26 zsák szemetet gyűjtöttek össze. Megköszönte a 
közreműködők munkáját. Ezenkívül a civilek is csatlakoztak a „Te szedd” akcióhoz.

Havasi László sásdi lakos elmondta, hogy a sásdi civilek a „Te szedd” akció keretében a sásdi 
régi temetőnél szedték a szemetet. A paléi dűlőben a szemétszedésben kevés szőlősgazda vett 
részt. Sajnos a „Te szedd” akció felhívásánál nem sikerült a regisztrációjuk. így nem kaptak 
zsákot. A szemetet a saját házához vitték és onnét vitte el a lomtalanító. A zsákokat 
megvásárolták. Korábban is már felvetette, talán célszerű lenne ott konténer kihelyezése.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Havasi László munkáját. Elmondta, hogy a 
zsákokat az önkormányzat kifizeti. Elmondta, hogy a konténert már megrendelték.
A kamera kiépítésére 750 eFt-1.700 eFt összegű ajánlatok érkeztek. Olyan kamerát szeretne 
telepíteni, amit online módon elérnek. Bízik abban, hogy lesz kellő visszatartó ereje. Elmondta, 
hogy a Deák téri játszótérre kihelyeztek két napelemes lámpatestet.

Havasi László sásdi lakos kérte, hogy a hömyéki játszótéren lévő oszlopra, amelyen a kamera 
van, ott is jó  lenne, ha lenne napelemes lámpatest. Elmondta, hogy amióta egy órával később 
kapcsol be a lámpa, azóta rosszabb a helyzet.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy fél órával később kapcsol be a lámpa, ami 
15 perc szürkületet jelent. Ez a korlátozás összességében 11 millió Ft megtakarítást 
eredményez. Elmondta, hogy a szomszédos települések is átvették ezt a megoldást. Az 
átkapcsolásnak a költsége 420.000,-Ft volt. Elmondta, hogy szeptemberben visszaállítják a 
rendszert. A számítások alapján közel 8 mFt megtakarítás jelentkezhet. Tájékoztatta a testületet, 
hogy a befektetett tartalék pénzük eddig már 1,7 mFt kamatot hozott. Megköszönte Nagy Lajos 
László pénzügyi irodavezetőnek, hogy folyamatosan figyeli a lekötéseket.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.
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Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

57/2023. (IV.27.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester szünetet rendelt el. 

Szünet után a testület tovább folytatta munkáját.

2 ./ ÁMK igazgató vezetői pótléka
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásos előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy mindenki kézhez kapta a határozati 
javaslatot. Az elmúlt időszakban a Sásdi ÁMK igazgatóhelyettesi pozícióban változás történt. 
Rill Béláné óvónő nyugdíjba vonulása miatt a jövőben az igazgatóhelyettesi pozíciót Meggyesi 
Mónika tölti be. Ez azért jelent ezen személyi cserén túl is változást, mert most az ÁMK 
igazgatóhelyettese nem a Sásdi Óvoda munkavállalója, más ágazatnak a dolgozója. Tekintettel 
arra, hogy a közművelődési ágazat jóval alulfinanszírozottabb és ezért az alapbérek is jóval 
alatta maradnak a korábbi igazgatóhelyettes bérének, ezért az új igazgatóhelyettesnek a vezetői 
pótléka magasabb, mint a korábbi igazgatóhelyettesé. Mivel a vezetői pótlékot az 
igazgatóhelyettesnél megnövelték, ezért az igazgatóhelyettes vezetői pótléka magasabb lett, 
mint az ÁMK igazgatójáé. Elmondta, hogy a javaslat szerint az ÁMK igazgatójának a vezetői 
pótlékát 109.620,-Ft-ról 139.620,-Ft-ra, bruttó 30.000,-Ft-tal emeljék meg.
Javasolta a testületnek a határozati javaslat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

58/2023. fIV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a sokfunkciós költségvetési szerv vezetésében nyújtott kimagasló 
színvonalú teljesítménye elismeréséül Gálné Banizs Gabriella, a Sásdi 
Általános Művelődési Központ igazgatója vezetői illetménypótlékát 
2023. április 1. napjától 139.620,-Ft összegre módosítja.

Határidő: közlésre azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

3./ Szociális rendelet felülvizsgálata
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy az utóbbi hónapokban több alkalommal is 
módosították a rendeletet. Módosították a rendkívüli települési támogatás összeghatárát, a 
maximális összegét megemelték 50.000,-Ft-ra. A rendelet újabb módosító javaslata alapján a 
szociális kölcsön maximális összegének módosítása lenne. Ez eddig 50.000,-Ft volt. Most úgy 
tűnik, hogy azok a kiadások, amelyekkel a családok szembesülnek, ennél magasabbak is tudnak 
lenni. A Népjóléti Bizottság elnöke nem tud ma részt venni a testületi ülésen. Megkérte, hogy 
teijessze elő a bizottság véleményét, amely ellentétes az előterjesztésben foglaltakkal. Ugyanis 
a bizottság álláspontja szerint ez a támogatás nagyon nehezen behajtható vagy végrehajtható 
támogatási forma. Az önkormányzatnak inkább csak kiadása van vele és nem minden esetben 
tudják behajtani a visszafizetendő összegeket. Ezt a támogatási formát vezessék ki a 
segítségnyújtás eszközei közül. A bizottság úgy látja, hogy azokat a családokat támogatja, 
akinek nincs letiltható jövedelme. így az önkormányzatnak vagy fizetnek vagy nem. 
Legtöbbször olyan emberek kémek támogatást, akiktől ténylegesen nem behajtható a támogatás 
összege, még részletekben sem. Ezért a Népjóléti Bizottság nem javasolja a benyújtott 
rendeletmódosítást.

Urvald Péter képviselő elmondta, hogy ezt a támogatási formát nagyon nehéz behajtani, 
ezáltal az önkormányzatnak nagyösszegű kintlévőségei keletkezhetnek. Nem tartja kizártnak, 
hogy nem ismernek minden egyéb háttérinformációt, ami ehhez szükséges lehet, esetleg 
támogatási rendszert, ahol ezt el lehet számolni. A bizottság úgy gondolja, hogy az összeg 
emelése nem feltétlenül indokolt és csak egy felesleges kockázatot jelentene.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy a napirendi pontot vegyék 
le a tárgyalandó napirendi pontok közül.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.

Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének 

59/2023. (IV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy döntött, hogy a 
Szociális rendelet felülvizsgálata című napirendi pontot leveszi a 
tárgyalandó napirendi pontok közül.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

AJ Lakásrendelet felülvizsgálata
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy a lakásrendeletet az elmúlt ülésen is tárgyalta a 
képviselő testület, amely szerint a Mozgáskorlátozottak Baranya Megyei Egyesületének a 
javaslatára született módosítás a lakásrendeletben. Pontosítják és konkrétabbá teszik azt a 
szempontot, amely a lakás igénylése, pályázatok elbírálása során az egészségi állapot 
tekintetében a fogyatékosságra különös figyelmet fordít.

Dr. Jusztringer János polgármester bízik abban, lesznek olyan pályázati lehetőségek, hogy 
együttműködnek majd a fogyatékossággal élőket segítő társadalmi szervezettel és ennek első 
lépése érdekében a helyi rendeletiket ilyen szempontból kompatibilissá teszik.
Javasolta az írásban kiadott rendelet-tervezet elfogadását.
Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
8/2023. (V.2.) önkormányzati rendelete

Az önkormányzati lakások és helyiségek használatáról szóló 12/2015. (XI.2.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

Dr. Jusztini^er János polgármester javasolta, hogy a 4-5./ napirendi pontokat tárgyalják 
együtt.
A testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta.

5. / Sásd Város Önkormányzata 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető
6. / Beszámoló az önkormányzat 2022. évi költségvetésének teljesítéséről,

zárszámadási rendelet elfogadása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető
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Az írásbeli előterjesztések -  a rendelettervezetek -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a 2022. évi költségvetési rendelet 
módosítása arról szól, hogy technikailag követik az utolsó felmerült kiadásokat, bevételeket és 
ehhez igazítják. Kiegészítette azzal, hogy a főösszeg az önkormányzatnál összességében 3 
milliárd 123.304.000,-Ft. Az ÁMK-nál 319.970 eFt, a hivatalnál 183.534 eFt és a Sásdi Csalód
ás Gyermekjóléti Központnál 140.154 eFt volt. Az ÁMK-nál a bevételek 313.854.000,-Ft-os és 
akiadások 313.522.000,-Ft-os szinten zárultak. Kb. 300.000,-Ft-os többletbevétel jelentkezett. 
A Hivatalnál 178.149.000,-Ft a bevétel és a kiadás 177.882.000,-Ft. A Sásdi Család- és 
Gyermekjóléti Központnál 136.211.000,-Ft a bevétel és 134.290.000,-Ft a kiadás. Az 
önkormányzatnál 3 milliárd 155.075.000,-Ft volt a bevételi szint teljesülése. A pályázati pénzek 
megérkeztek. A kiadások 1 milliárd 850.894.000,-Ft-os szinten zárultak. A 4. számú 
mellékletben látható a bevételek és kiadások működési fejlesztési szinten való elkülönítése. Ez 
azért fontos, mert a fejlesztési szint aránya a működéshez képest szintén nagyon jellegzetes 
ezekben az években. Ebben az évben 1 milliárd 756 mFt-os működési szint mellé 1 milliárd 
366 mFt-os fejlesztési szint társult. Az 5./ számú mellékletben látható a sok tervezett felújítás 
és fejlesztés megvalósulása. Itt látható, hogy ezeknek jelentős része áthúzódik a következő 
időszakra. De mármost is voltak megvalósulások, ebből főleg a saját erős beruházások. Gondolt 
itt az útfejlesztésnél a saját erőre, saját részre. A Dózsa utcai járdák térkövezéséhez szintén 
szükség volt saját erőre. A költségvetés során beszéltek már az adóbevételek teljesüléséről. Az 
év elején 95.750.000,-Ft-ra becsülték az adóbevételeket. Elmondta, hogy az adóbevételek 150 
mFt-os szinten teljesültek. Az iparűzési adó túlteljesült. Sajnos ennek egyik hátulütője, hogy az 
államnak fizetendő szolidaritási hozzájárulásuk megtöbbszöröződött. Emiatt szociális célra 
nem kapnak támogatást. A közel 50 mFt-os plusz pénz nagyon pozitív hozománya a 
költségvetési teljesítésnek. Kiemelendő még a létszámok alakulása, ez a 18. számú 
mellékletben látható. Különböző okoknál fogva 86,5 főre tervezték az álláshelyeket év elején, 
ez 84 fővel teljesült. Ebben nincs benne a közfoglalkoztatottak száma, akik statisztikailag 26 
főt jelentettek átlagban az év során. A hivatalnál 1,5 fős álláshelycsökkenés volt, illetve az 
ÁMK-nál volt összességében 1 fő álláshelycsökkenés. A könyvtárnál évközben 3 álláshely nem 
került betöltésre. Viszont 1 fő az étkezésnél és 1 fő az óvodánál pluszban volt betöltve. A 
testület mindezekről határozatilag döntött. Évvégén találkoztak a költségvetésnél az elmondott 
összegekkel. Összességében látható, hogy 1 milliárd 304 mFt-os maradvánnyal fordult a 
költségvetés. Ezzel szemben a 21. számú mellékletben látható a majdnem 2 milliárdnyi 
áthúzódó kötelezettség. Ennek jellemző része a fejlesztési célú megvalósítások, a saját erős 
beruházások, illetve a TOP-os pályázatok. Továbbá szerepel még 83 mFt-os működési 
kötelezettség, amely nagy részét már eddig teljesítették. A mérleggel kapcsolatban elmondta, 
hogy az 4 milliárd 222 mFt. Az eszköz és forrás összegük erre az évre majdnem 5 milliárd Ft- 
ra változott, több mint 700 mFt-os pluszt tudtak realizálni. A 150 mFt az összvagyonukban 
jelentkezett a tárgyi eszközeiknél, illetve az ingatlanaiknál végrehajtott fejlesztések jelentek 
meg. A megjelent pályázatok mértéke jelentősen befolyásolta ezt a folyamatot, így alakult ki 
az 5 milliárd Ft-os eszköz- és forrásösszeg. Kiemelendő a 25. sz. melléklet, ahol felsorolásra 
kerültek az önkormányzat vagyonai és ezeknek a könyv szerinti bruttó értékei.
A forgalomképesség szempontjából elkülönítve itt is látható, hogy milyen vagyonelemeik 
vannak és milyen értékkel szerepelnek a kataszteri nyilvántartásban. Elmondta, hogy a korábbi 
éveket nézve az országos átlagtól eltérően pozitív irányú a költségvetésük gyarapodása, illetve 
eredményesség szempontjából is nagyon jó lábakon álló költségvetésnek mondható.
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Az idei évi költségvetésnél tapasztalható volt, hogy félve és milyen reakciókat kilátásba 
helyezve kezdték el a költségvetés tervezését. Olyan költségvetés alakult ki, aminek az alapját 
a 2022. évi költségvetés is biztosította. Nemcsak a fejlesztések területén, hanem a működés 
területén is jelentős tartalékokat lehetett felhalmozni. Ez a polgármester és a képviselő-testület 
hozzáállását dicséri leginkább. Ennek eredményeként sikerült a 2022. évi zárszámadást ilyen 
pozitív eredményekkel szemléltetni.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, hogy az idei évet bizonytalansággal 
kezdték, de úgy látja, hogy a dolgok rendben vannak. A bizottság javasolja a testületnek a 
rendelettervezetek elfogadását.

Dr. Jnsztinger János polgármester megköszönte mindenki szakmai munkáját, a mentális 
erősítést is, amit kapott a képviselő-testülettől, a jegyzőtől, a pénzügyi irodavezetőtől és a 
hivatali kollégáktól. Úgy gondolja, hogy mindannyiuknak a rezsi válságot, gazdasági válságot 
emberileg is kezelni kellett. Amekkora problémát jelent ez az egyes családoknál, úgy az 
önkormányzatnak is az egész településért való felelősséget jelenti. Személy szerint őt ez az 
időszak nagyon megviselte. Főleg úgy, hogy ebben a ciklusban már a második csapás volt a 
koronavírus után. Szinte hihetetlen, hogy néhány év leforgása alatt ennyi rendkívüli körülmény 
jelentkezik. Sikerült okos ötletekkel, sok munkával sok plusz pénzt Sásdra hozni. Tényleg 
százmilliós nagyságrendű csak a működést és milliárdos a fejlesztést tekintve. Nemcsak 
átvészelték ezt az időszakot, hanem jó évet is zártak és jó  kilátásokkal nyitották meg az idei 
évet. Megköszönte a képviselő-testület támogatását is. Elmondta, sokat kell lobbizni a 
pénzekért, jó l kell felhasználni, de szükség van a képviselő-testületre is ahhoz, hogy ne legyen 
gátja a munkának és legyen kellő belátással a napi vitákon felülemelkedve támogató döntéseket 
hozni. Ezenfelül még előremutató javaslatokat is tenni. Voltak olyanok, amiket rendre 
megfogadott. Elmondható, hogy ez egy közös eredmény és soha rosszabbat.
Mindenki részéről tudna valami olyan pluszt mondani, amit hozzátett és esetleg emberileg nem 
is lenne elvárható. Véleménye szerint nem teljesen általános az más településen, hogy egy 
polgármesterváltás után a volt polgármester az ilyen mellszélességgel támogassa az őt 
egyébként leváltó új polgármestert. Nagyon sok olyan emberi nagyságot tud kiemelni, ami a 
közös munkához kellett. A közös cél érdekében mindenki támogatta a célokat. Mindenkinek 
megköszönte a támogatását, azon személyeknek is, akik most nincsenek jelen.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.
Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
9/2023. (V.2.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2022. évi költségvetéséről szóló 4/2022. (1II.9.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)
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Dr. Jusztini^er János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
10/2023. (V.2.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2022. évi zárszámadásáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

7./ Polgármester jutalmazása
Előadó: Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke

Dr. Jusztimzcr János polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban bejelentette személyes 
érintettségét. Kérte ennek elfogadását. Az ülés vezetését átadta Pintér Gábor alpolgármesternek.

Pintér Gábor alpolgármester az ülés vezetését átvette. Javasolta a testületnek, hogy a 
polgármester napirendi ponttal kapcsolatos személyes érintettségét állapítsa meg.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

60/2023. fiV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Jusztinger János 
polgármester napirendi ponttal kapcsolatos személyes érintettségét 
megállapította.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, hogy a bizottság korábban már javasolta a 
polgármester jutalmazását. A polgármester akkor úgy gondolta, hogy nem kíván vele élni, mert 
nem tudják mit hoz a jövő.
Úgy tűnik, hogy a 2023. évben különösebb gond nem lehet. Sásd fejlődik, gyakorlatilag minden 
pályázatuk nyertes. Elmondta, hogy mindez nagyban köszönhető a polgármester 
telj esítményének.
A Pénzügyi Bizottság javasolja, hogy a polgármester úr részére sikeres munkájának 
elismeréséül kéthavi illetményével megegyező jutalmat állapítson meg. Ennek összege bruttó 
1.629.570,-Ft.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy a zárszámadási rendelet eredményének ismeretében 
dönt vagy nem dönt a polgármester jutalmazásáról. Elmondható, hogy nagyon sikeres 
gazdasági évet zártak. A tavalyi évben is volt javaslat a polgármester jutalmazására, de erről 
lemondott az akkori körülményekre hivatkozva.
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Pintér Gábor alpolgármester javasolta a Pénzügyi Bizottság javaslatának elfogadását.
Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül (Dr. Jusztinger János polgármester személyes elfogultsága miatt nem szavazott) az alábbi 
határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

61/2023. fIV.27.) KTH. számú határozata 

Sás Város Önkormányzatának Képviselő-testülete
a Pénzügyi Bizottság javaslatára Dr. Jusztinger János polgármester részére az 
eredményes munkája elismeréséül pénzjutalomban részesíti, melynek összege 
az illetményének kétszerese, azaz bruttó 1.629.570,-Ft.

Határidő: május 30.
Felelős : számfejtésre, kifizetésre: Dr. Kajdon Béla jegyző

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte a testület döntését, az ülés vezetését visszavette.

8./ Beszámoló az önkormányzatnál 2022. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső ellenőrzés 
rendszeréről
Előadó: Dr. Kajdon Béla jegyző

írásbeli előterjesztés -  Sásd Város Önkormányzata 2022. éves összefoglaló ellenőrzési jelentésről 
-  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Kaidon Béla jegyző az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az ellenőrzés kapcsán öt 
témában végeztek ellenőrzést. Kiemelte a vizsgálatokból az önkormányzati tulajdonú gazdasági társaság 
integritás vizsgálatát. Az Állami Számvevőszék vizsgálta a gödrei önkormányzat gazdasági társaságát 
és a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft-t. Itt a szabályzatokat vizsgálták. Külső szakértő 
bevonásával könyvvizsgálóval sikerült mindkét Kft. vonatkozásában az integritási szabálynak 
megfelelően a szükséges szabályzatokat elkészíteni.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.
Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül- az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

62/2023. (IV.27.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete
az önkormányzatnál 2022. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső ellenőrzés 
rendszeréről szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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8./ Hörnvéki csapadékvíz-elvezető árkok felújítása tárgyú közbeszerzési eljárás 
lezárása, eredményhirdetés 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Dr. Kajdon Béla jegyző
r

írásbeli előterjesztés -  a közbeszerzési eljárás lezárásáról, eredményhirdetéséről -  a 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy TOP-os pályázatról van szó.
2021-ben nyílt meg a lehetőség az előző uniós fejlesztési ciklus maradék fejlesztési pénzeihez 
való hozzáférésre. Ebből sikerült 50 mFt-ot nyerni. Elmondta, hogy műszakilag is, jogilag is 
nehéz projektről van szó. Ezért a terveztetése, a szükséges engedélyek beszerzése, tulajdonosi 
nyilatkozatok beszerzése nagyon sok időt felemésztett. Április 20-án megtörtént a beérkezett 
ajánlatok értékelése. Több ajánlat is érkezett. Reméli, hogy az idei évben a beruházás 
megvalósul.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy a helyszíni bejárás kapcsán olyan problémával 
szembesültek, ami Sásdon az Újtelepen is probléma, hogy nincs befogadó. Fontos volt, hogy a 
polgármester kéijen hozzájárulást a magánszemélyektől.
Az engedélyes terv alapján árkot ásnak a telkeken, így tudják levezetni a hömyéki 
csapadékvizet a Gödrei-árokba. A tavalyi évben a tervező készített költségbecslést, ami alapján 
kiderült, hogy a költségek duplázódtak.
Elmondta, hogy 9 pályázat érkezett. A legkedvezőbb ajánlat szerint nettó 34 mFt-tal nyújtottak 
be pályázatot. A Soltút Kft. 63.281 eFt-tal nyújtott be pályázatot. De volt olyan cég, aki 50 mFt- 
tal adott be pályázatot. Elmondta, hogy a legkedvezőbb ajánlatot a RADÁK Építőipari és 
Szolgáltató Kft. Kadarkút nettó 34.725.136,-Ft os ajánlattal tette. A második legjobb ajánlatot 
tette nettó 39.876.335,-Ft-tal az Investment Kft. Kaposvár.
A legkedvezőbb ajánlat mellett saját forrással is ki kell egészíteni ezt a beruházást. Tehát a 
pályázati pénz önmagában nem elég. Hiányzik még bruttó 2.978.958,-Ft.
A határozati javaslat szerint az önkormányzat a saját költségvetéséből kiegészíti az állami 
támogatási részt ezzel az összeggel. A határozati javaslatról névszerinti szavazással kell 
dönteni.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az önerő biztosítása nem lehet akadálya a 
beruházásnak.
Javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Dr. Kaidon Béla jegyző a jelenléti ív alapján felolvasta a képviselők nevét, és előzetesen kérte, 
hogy igen vagy nem szavazattal döntsenek.

A képviselők szavazatai az alábbiak:
Dr. Jusztinger János polgármester igen
Pintér Gábor alpolgármester igen
Pál Csaba János képviselő igen
Takácsné Somogyvári Mária képviselő igen
Urvald Péter képviselő igen
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete névszerinti szavazással, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
63/2023. (IV.27.) KTH. számú határozata

1. ) Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Bíráló Bizottság 
javaslatát elfogadja, és a Bíráló Bizottsági jegyzőkönyvekkel összhangban lezáija és 
eredményesnek nyilvánítja a „Hömyéki csapadékvíz-elvezető árkok felújítása” tárgyú 
EKR000015372023 azonosítószám alatt lefolytatott, a Kbt. Harmadik Rész 112. § (1) bekezdés 
b) pontja szerinti, nyílt közbeszerzési eljárást.

2. ) Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határoz, hogy RADÁK Építőipari és 
Szolgáltató Kft. (7530 Kadarkút Fő Utca 26.) és az INVESTMENT Mérnöki és Fővállalkozó 
Kft. (7400 Kaposvár Kontrássy Utca 1.) Ajánlattevő ajánlata érvényes a Kbt. 69.§-ában írtak 
szerint lefolytatott értékelés alapján.

3. ) Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a legjobb ár-érték arányt 
megjelenítő szempontrendszer alapján a gazdaságilag legelőnyösebb, érvényes ajánlatot: 
Egyösszegű Nettó Ajánlati Ár (HUF): 34.725.136,- HUF
A többletjótállás vállalt időtartama (hibajelentési időszak) egész hónapban megadva (hónap) 
(min.O hónap; max. 24 hónap): 12 hónap
M .2.1 / alpontban előírt alk köv igazolására bemutatott szakembernek az alkalmasság keretében 
előírt tárgyú, az ott meghatározottakon túli többlet tapasztalata egész hónapban (min 0, max 36 
hó): 36 hónap
M.2.2/ alpontban előírt alk köv igazolására bemutatott szakembernek az alkalmasság keretében 
előírt tárgyú, az ott meghatározottakon túli vízrendezési projektek területén szerzett 
többlettapasztalata (min 0, max 24 hó): 24 hónap
megajánlás mellett a RADÁK Építőipari és Szolgáltató Kft. (7530 Kadarkút Fő Utca 26.) 
Ajánlattevő adta, ajánlata és a hiánypótlási dokumentáció az Ajánlati felhívás és a 
Közbeszerzési Dokumentum előírásainak, valamint az irányadó jogszabályoknak teljes 
mértékben megfelel.
Ajánlattevő által megajánlott Egyösszegű Nettó Ajánlati Ár értékelési szempont 
vonatkozásában megadott összeg megalapozott, gazdasági észszerűséggel összeegyeztethető.

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a legjobb ár-érték arányt 
megjelemtő szempontrendszer alapján a második gazdaságilag legelőnyösebb, érvényes 
ajánlatot:
Egyösszegű Nettó Ajánlati Ár (HUF): 39.876.335,- HUF
A többletjótállás vállalt időtartama (hibajelentési időszak) egész hónapban megadva (hónap) 
(min.O hónap; max. 24 hónap): 24 hónap
M.2.1/ alpontban előírt alk köv igazolására bemutatott szakembernek az alkalmasság keretében 
előírt tárgyú, az ott meghatározottakon túli többlet tapasztalata egész hónapban (min 0, max 36 
hó): 36 hónap
M.2.2/ alpontban előírt alk köv igazolására bemutatott szakembernek az alkalmasság keretében 
előírt tárgyú, az ott meghatározottakon túli vízrendezési projektek területén szerzett 
többlettapasztalata (min 0, max 24 hó): 24 hónap megajánlás mellett az INVESTMENT 
Mérnöki és Fővállalkozó Kft. (7400 Kaposvár Kontrássy Utca 1.) Ajánlattevő adta, ajánlata 
és a hiánypótlási dokumentáció az Ajánlati felhívás és a Közbeszerzési Dokumentum 
előírásainak, valamint az irányadó jogszabályoknak teljes mértékben megfelel.
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4. ) Ajánlattevő vonatkozásában, figyelemmel arra, hogy Ajánlatkérő a Kbt. 81 .§ (5) bekezdését 
alkalmazta, a Bíráló Bizottság az értékelési sorrendre figyelemmel nem végezte el a bírálatot 
és az érvényesség tárgyában megállapítást nem tett:

I. Ajánlattevő neve, székhelye: Proaugere Kft. (2030 Érd Szovátai Utca 32.)
II. Ajánlattevő neve, székhelye: RGB Mérnökiroda Kft. (7186 Nagyvejke Kossuth 

Lajos Utca 83.)
III. Ajánlattevő neve, székhelye: "Soltút" Útépítő, Fenntartó és Kereskedelmi 

Korlátolt Felelősségű Társaság (6320 Solt Kecskeméti Út 34.)
IV. Ajánlattevő neve, székhelye: Praktistar Korlátolt Felelősségű Társaság (7630 

Pécs Iparsziget út 15/1.)
V. Ajánlattevő neve, székhelye: Brenner Trans-Bau Építőipari és Szolgáltató 

Korlátolt Felelősségű Társaság (7140 Bátaszék Vendel Utca 2-4.)
VI. Ajánlattevő neve, székhelye: Szedibau Építőipari Kft. (7751 Szederkény Ifjúság 

Utca 36.)
VII. Ajánlattevő neve, székhelye: BEST CONTRAST 75 Kereskedelmi és 

Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság (7627 Pécs Pósa L. U. 25.)
VIII. Ajánlattevő neve, székhelye: PYLON-S Építőipari Kft. (7400 Kaposvár 

Vöröstelek Utca 1/A.)
IX. Ajánlattevő neve, székhelye: RP-SC Holding Szolgáltató Kft. (7631 Pécs 

Reménypuszta Utca 9.)
X. Ajánlattevő neve, székhelye: Topa és Társa Építési Korlátolt Felelősségű 

Társaság (7090 Tamási Dózsa György Utca 100.)

5. ) A RADÁK Építőipari és Szolgáltató Kft. (7530 Kadarkút Fő Utca 26.) Ajánlattevő által 
megajánlott Egyösszegű Nettó Ajánlati Ár (34.725.136,- Ft) a becsült értéket nem, azonban 
Ajánlatkérő rendelkezésére álló fedezet összegét (32.379.500,- Ft-ot) meghaladja.

A Képviselő-testület saját forrásból, a költségvetés terhére a pótfedezetet nettó 2.345.636,- Ft 
+ ÁFA, azaz bruttó 2.978.958,- Ft-ot biztosít, egyúttal kéri a Baranya Vármegyei 
Önkormányzatot, mint projektmenedzsment szervezetet, hogy kezdeményezze a pályázaton 
belüli elszámolhatóság érdekében a ráemeléshez szükséges eljárás lefolytatását.

A figyelemmel RADÁK Építőipari és Szolgáltató Kft. (7530 Kadarkút Fő Utca 26.) 
Ajánlattevő nyertes Ajánlattevőként kihirdethető és vele a vállalkozási szerződés megköthető.

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 
határozat végrehajtásához szükséges intézkedéseket megtegye.

Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester 
Határidő: azonnal

10./ Állami tula idonú ingatlanok önkormányzati tula idonba vétele 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy 2021-ben a Magyar Falu Program 
támogatási rendszere kibővült egy új elemmel, amelynek keretében az Államtól a Magyar 
Nemzeti Vagyonkezelő Zrt-én keresztül lehetőség volt állami tulajdonú ingatlanoknak a 
tulajdonjogát megszerezni önkormányzatok részére. Akkor 3 ingatlannak a tulajdonba adását 
kérték.
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A kérelem alapján a Sásd, Pozsonyi utca 13. szám alatti ingatlan került önkormányzati 
tulajdonba. Időközben ezt az ingatlant már értékesítették. Úgy gondolta, hogy az önkormányzat 
ismét keresse meg a Vagyonkezelő Zrt-t és egy határozattal megerősített kérelemmel kettő 
Sásdon lévő állami tulajdonú ingatlan önkormányzati tulajdonba adásával. Az egyik a Sásd, 
Kossuth L. u. 23. szám alatti 2. hrsz-on felvett lakóház, udvar, gazdasági épület megnevezésű, 
2471 m2 területnagyságú ingatlan. Rossz állagú ingatlanról van szó, úgy gondolja, hogy az 
Államnál jobb gazdája lehetne az önkormányzat. A másik a Sásd, Kossuth L. u. 1/B. szám alatti 
épület, udvar megnevezésű, 5712 m2 területnagyságú állami tulajdonú ingatlan, ami a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. telephelyének hátsó része.
Úgy gondolja, hogy Sásd Városa számára mind a kettő üdvözítő lenne, ha sikerülne 
megszerezni az ingatlanokat. A képviselő-testületi támogatás és a határozatok birtokában 
kérelemmel fordul majd Gyopáros Alpár kormánybiztos felé azzal, hogy támogassa ezeknek az 
ingatlanoknak az önkormányzat tulajdonba kerülését.
Javasolta a testületnek a Sásd, Kossuth L. u. 1/B. szám alatti, 022. hrsz-on felvett épület, udvar 
megnevezésű, 5712 m2 területnagyságú ingatlan 1/1 tulajdoni hányadának ingyenes 
önkormányzati tulajdonba kerülését. A testület kéije a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt-től 
az ingatlan átadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

64/2023. (IV.27.) KTH. számú határozata

1. Sás Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 
CXCVI. törvény 13. §-ában foglaltak valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. 
törvény 42/0. § (1) bekezdésének a) pontja alapján a Maradványvagyon-hasznosító Zrt- 
nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában! lévő Sásd, Kossuth L. u. 
1/B. szám alatti 022 helyrajzi számon felvett, épület, udvar megnevezésű, 5712 m2 
területű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadának ingyenes önkormányzati tulajdonba adását.

2. Az ingatlant az Önkormányzat a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 2.) 12.) pontjaiban meghatározott 
településüzemeltetés és katasztrófavédelem, helyi közfoglalkoztatás feladatainak 
ellátása érdekében kívánja tulajdonba venni az önkormányzat nonprofit kft-jének 
új telephelyeként, ahol az önkormányzat településüzemeltetési feladatainak 
ellátását, valamint a helyi közfoglalkoztatottak munkakörülményeinek biztosítása 
(különösen a munkaeszközök, munkagépek biztonságos tárolása, javítása), helyi 
katasztrófavédelmi feladatokkal kapcsolatos anyagok tárolása, önkormányzati 
gépjárművek parkolása célra kívánja felhasználni.

3. Sásd Város Önkormányzata vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő költségek -  
ideértve a művelési ág szükséges megváltoztatásának, ingóság elszállításának költségét 
-  megtérítését.

4. Az igényelt ingatlan nem áll (örökségvédelmi /  természetvédelmi /  helyi /Natúra 2000) 
védettség alatt.
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5. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Sásd, Kossuth L. u. 1/B. 
szám alatti 022 hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adásával 
kapcsolatos eljárás során az MVH Zrt. felé teljes jogkörben eljáijon, és valamennyi 
nyilatkozatot megtegyen.

6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Sásd, Kossuth L. u. 1/B. 
szám alatti 022 hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adására vonatkozó 
megállapodást alánja.

Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a Sásd, Kossuth L. u. 23. szám 
alatti, 2. hrsz-on felvett lakóház, udvar, gazdasági épület megnevezésű, 2471 m2 
területnagyságú ingatlan 1/1 tulajdoni hányadának ingyenes önkormányzati tulajdonba 
kerülését. A testület kérje a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt-től az ingatlan átadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

65/2023. (IV.27. ) KTH. számú határozata

1. Sás Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 
CXCVI. törvény 13. §-ában foglaltak valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. 
törvény 42/0. § (1) bekezdésének a) pontja alapján a Maradványvagyon-hasznosító Zrt- 
nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában) lévő Sásd, Kossuth L. u. 
23. szám alatti 2 helyrajzi számon felvett, lakóház, udvar, gazdasági épület 
megnevezésű, 2471 m2 területű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadának ingyenes 
önkormányzati tulajdonba adását.

2. Az ingatlant az Önkormányzat a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 9.) 10.) pontjaiban meghatározott lakás-és 
helyiséggazdálkodás, hajléktalanná válás megelőzésének biztosítása feladatainak 
ellátása érdekében kívánja tulajdonba venni a szociálisan rászorult személyek 
lakáshoz jutásának elősegítése célra kívánja felhasználni.

3. Sásd Város Önkormányzata vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő költségek -  
ideértve a művelési ág szükséges megváltoztatásának, ingóság elszállításának költségét 
-  megtérítését.

4. Az igényelt ingatlan nem áll (örökségvédelmi /  természetvédelmi /  helyi/Natura 2000) 
védettség alatt.

5. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Sásd, Kossuth L. u. 23. szám 
alatti 2 hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás 
során az MVH Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi nyilatkozatot 
megtegyen.
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6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Sásd, Kossuth L. u. 23. szám 
alatti 2 hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adására vonatkozó 
megállapodást alánja.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Mindenkinek megköszönte a megjelenést, a képviselő-testület zárt ülés keretében folytatta 
tovább a tanácskozást.

Dr. Jusztinger János 
polgármester

Kmft.
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J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. április 27. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné

Székely Szilárd

Takácsné Somogyvári Mária rT/bWWuo Í6é'

Urvald Péter



J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. április 27. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Dr. Kajdon Béla 

Koszorús Tímea 

Nagy Lajos László 

Dr. Hevesi Éva

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

Galambosné Wágner Éva 

Orsós József 

Fodor István 

Zima István 

Gálné Banizs Gabriella 

Meggyesi Mónika 

Hajós Angéla 

Merk Zsolt

Győriné Korom Viktória 

Orsós Józsefné 

Bíró Józsefné
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